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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A harkály a hibás? Avagy mi az oka annak, hogy nem 
születik több gyermek, ha olyan csodálatos a kormány családpolitikája?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Ön  a  III.  Budapesti  Demográfiai  Csúcsnak  nevezett  showműsorban  azt  mondta,  „régebben
Magyarországon meglepetést  okozott  volna egy demográfiai  konferencia,  nem is  tartottak ilyet,
mert "azt gondoltuk, a harkályt nem kell biztatni, hogy kopácsoljon"”.

Meglepő informálatlanságról tanúskodik, hogy azt gondolja, hogy Ön, illetve Önök találták fel a
melegvizet.  Számos  népesedéssel,  demográfiával  kapcsolatos  tanulmány,  kiadvány  született  az
elmúlt  évtizedekben,  néhányról  itt  is  olvashat:  https://demografia.hu/hu/kiadvanyok.  Ezentúl
számos  szakmai,  szakpolitikai  rendezvény,  konferencia  foglalkozott  ezekkel  a  kérdésekkel
korábban is. De ennél is álszentebb dolog azt állítani, vagy sugallni, hogy csupán ez a kormány
foglalkozott a népesség csökkenésével.

Hiába beszélnek folyton családbarát intézkedésekről, a statisztikai adatok világosan megmutatják,
hogy amit Önök gondolnak, az egyszerűen nem jön be, mert egyre kevesebb gyermek születik és
folyamatosan csökken a népesség. Nem olyan egyszerű az élet, ahogyan azt Önök elképzelik, hogy
az egyik oldalon bedobják a pénzt és a másik oldalon kijön a gyerek.

Sokkal komplexebb megoldások kellenek: a biztos megélhetés, a lakhatás biztonsága, a munkaerő-
piaci  helyzet,  a  gyermekek  napközbeni  ellátása,  az  oktatás  és  az  egészségügy  állapota  mind
hozzátartozik  a  gyermekvállalás  kérdéséhez  is.  Önök  pedig  ezeknek  csak  egy  részével
foglalkoznak.  Nem foglalkoznak a 12 éve nem emelt  családi juttatásokkal,  nem foglalkoznak a
gyermekes  családok  elhelyezés  nélküli  kilakoltatásával,  a  legszegényebbek  támogatásainak
megvonásával,  a  rohamosan  növekvő  lakbérekkel.  Sőt  emellett  szétverik  a  közoktatást,  a



felsőoktatást és az egészségügyet. Hát hogyan vállaljon több gyermeket egy „átlag” magyar család?

Mindezek miatt kérdezem:

- Biztos, hogy a harkály a hibás? 

- A harkály a soros? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. szeptember 5.

Bangóné Borbély Ildikó

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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